
Rada Gminy Ostrów Wielkopolski 

 

Protokół nr XV 

XV Sesja w dniu 15 stycznia 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 15 stycznia 2020 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:50 tego 

samego dnia. 

Obrady prowadził Henryk Kwiecień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy Ostrów 

Wielkopolski. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Ryszard Adamek 

2. Izabela Banach 

3. Rafał Dolata 

4. Agnieszka Głowacka 

5. Zenon Janas 

6. Stefania Kątna 

7. Edyta Kubiak 

8. Henryk Kwiecień 

9. Paweł Małuszek 

10. Ewa Mierzwicka 

11. Monika Orzechowska 

12. Ryszard Ryfa 

13. Michał Szymoniak 

14. Piotr Śniegowski 

15. Marian Waliszewski 

I Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

- Henryk Kwiecień – otworzył XV Sesję Rady Gminy Ostrów Wielkopolski. Poprosił o 

uczczenie minutą ciszy śmierci Pani Skarbnik Gminy Ostrów Wielkopolski - Barbary Jurek.  

Minuta ciszy. 

Stwierdził, że na 15 radnych przybyło 12 więc jest kworum. Dodał, że Radnymi nieobecnymi 

usprawiedliwionymi są: Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska oraz Piotr Śniegowski. 

Następnie zapytał, czy są wnioski o zmianę porządku obrad. 

Zmian nie zgłoszono wobec czego rada obradowała według następującego porządku obrad:  

I. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

II. Przyjęcie protokołów: 

a) z XIII Sesji odbytej w dniu 19 grudnia 2019 r.; 

b) z XIV Sesji odbytej w dniu 30 grudnia 2019 r. 

III. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał 

podjętych na poprzedniej sesji. 

IV. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1. Przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrów 

Wielkopolski. 



2. Zmiany uchwały Rady Gminy Ostrów Wielkopolski Nr XII/121/2019 z dnia        

19 listopada 2019 r. w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

zagospodarowania i odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości położonych na terenie gminy Ostrów Wielkopolski. 

3. Określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Ostrów Wielkopolski na rok 

szkolny 2019/2020 r. 

4. Ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego  dróg gminnych 

na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

V. Wolne głosy i wnioski. 

VI. Zakończenie i zamknięcie obrad. 

 

II Przyjęcie protokołów: 

1. z XIII Sesji odbytej w dniu 19 grudnia 2019 r.; 

-Henryk Kwiecień – przekazał, że protokół nr XIII z sesji odbytej w dniu 19 grudnia 2019 r. 

został sporządzony zgodnie z przebiegiem obrad, nie wnosi do niego uwag oraz proponuje 

przyjąć go bez czytania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XIII Sesji odbytej w dniu 19 grudnia 2019 r. bez czytania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Izabela Banach, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Zenon Janas, Stefania 

Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł Małuszek, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Piotr Śniegowski 

 

 

2. z XIV Sesji odbytej w dniu 30 grudnia 2019 r. 

-Henryk Kwiecień – przekazał, że protokół nr XIV z sesji odbytej w dniu 30 grudnia 2019 r. 

został sporządzony zgodnie z przebiegiem obrad, nie wnosi do niego uwag oraz proponuje 

przyjąć go bez czytania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XIV Sesji odbytej w dniu 30 grudnia 2019 r. bez czytania.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Izabela Banach, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Zenon Janas, Stefania 

Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł Małuszek, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Piotr Śniegowski 

 

 



III Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał podjętych na poprzedniej sesji. 

 

- Henryk Kwiecień  – przekazał, że sprawozdane Wójta z działalności  w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał podjętych na poprzedniej sesji zostało przekazane 

w materiałach sesyjnych. Następnie otworzył dyskusję w tym punkcie obrad: 

 

Brak dyskusji. 

 

IV Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1. Przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrów 

Wielkopolski. 

- Henryk Kwiecień – przekazał, że projekt uchwały jest Radnym znany, po czym otworzył 

dyskusję w tym punkcie obrad: 

W dyskusji wzięli udział: 

- Antoni Hadryś – zgłosił autopoprawkę do omawianej uchwały - nad rozdziałem 1 dodać 

zapis ,,DZIAŁ I”.  

- Michał Szymoniak – zapytał, czy w treści regulaminu jest zapis, że mieszkańcy muszą 

oklejać worki naklejkami?  

- Antoni Hadryś – oznajmił, że oklejanie worków jest jedną z form kontrolowania 

mieszkańców -co, kto wkłada do jakiego worka. Poprosił o opinię Radcę Prawnego. 

- Justyna Foedke – przekazała, że aktualnie trwają dyskusje, jakie dane mają być zawarte na 

naklejkach, ponieważ imię, nazwisko i adres zamieszkania to już udostępnianie danych 

osobowych. Dodała, że nie wie, jakie naklejki są stosowane w Gminie Ostrów Wielkopolski. 

- Michał Szymoniak – poinformował, że na naklejce jest zamieszczony nr identyfikujący 

mieszkańca. Nie ma imienia i nazwiska. Chodzi o to, że nie  ma obowiązku naklejania tych 

naklejek. Zapytał, czy nie prościej byłoby dodać taki zapis w regulaminie?  

- Justyna Foedke – oznajmiła, że nawet przy wprowadzeniu zapisu, że naklejki są 

obowiązkowe jest kolejny problem, ponieważ nie ma sankcji za nie naklejenie. Jest to dobra 

wola mieszkańców. 

- Henryk Kwiecień – zaproponował przegłosowanie autopoprawki. 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki do uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Ostrów Wielkopolski. Nad rozdziałem 1 dodać zapis ,,DZIAŁ I”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Izabela Banach, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Zenon Janas, Stefania 

Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł Małuszek, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Piotr Śniegowski 

- Henryk Kwiecień – poprosił Radnego Mariana Waliszewskiego o przedstawienie opinii ze 

Wspólnego Posiedzenia Komisji.  

- Marian Waliszewski – zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii ze Wspólnego 

Posiedzenia Komisji /opinia pozytywna/. 

 



Głosowano w sprawie: 

przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrów Wielkopolski 

wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Izabela Banach, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Zenon Janas, Stefania 

Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł Małuszek, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Piotr Śniegowski 

Uchwała nr XV/145/2020 

 

2. Sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie zagospodarowania i odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości położonych na terenie gminy Ostrów Wielkopolski 

- Henryk Kwiecień – przekazał, że projekt uchwały jest Radnym znany, po czym otworzył 

dyskusję w tym punkcie obrad: 

W dyskusji wzięli udział: 

 

- Michał Szymoniak – przekazał, że chciałby zgłosić poprawkę, ponieważ w §1 pkt 2 są dwa 

błędy. Jeden błąd dotyczy ilości oddania zużytych odpadów, w tym opon. Zaproponował 

wykreślenie kwestii opon z pkt 1.  Drugi błąd w pkt 2 jest zapis -,,których pojemność jest 

określona w rozdziale 2 regulaminu”. Oznajmił, że rozdział 2 regulaminu mówi o uprzątaniu 

błota i tam prawdopodobnie miał być dział 2, który mówi o workach i pojemnikach.  

- Antoni Hadryś – zabrał głos w sprawie pozytywnych opinii wydanych przez Sanepid do 

omawianej uchwały i uchwały z pkt. 3. Następnie odniósł się do wypowiedzi Radnego 

Michała Szymoniaka.  

W dalszej dyskusji głos zabrali: Justyna Foedke, Michał Szymoniak. 

- Antoni Hadryś – przekazał, że po konsultacji z Panią Prawnik proponuje wprowadzić zapis, 

że po słowach zużyte opony wpisać ,,z zastrzeżeniem §1 ust. 4". 

Dodał, że zgłasza to jako autopoprawkę.  

- Henryk Kwiecień - ogłosił 5 minut przerwy.  

Przerwa.  

- Henryk Kwiecień  - po 5 minutach przerwy wznowił obrady. 

- Antoni Hadryś – oznajmił, że w związku z  uwagami Radnego Michała Szymoniaka wnosi o 

autopoprawki - W § 1 pkt 2 po słowach zużyte opony wpisać ,,z zastrzeżeniem §1 ust. 4", po 

słowach określona wpisać ,,w dziale II regulaminu utrzymania czystości". 

- Henryk Kwiecień – poprosił Radnego Mariana Waliszewskiego o przedstawienie opinii ze 

Wspólnego Posiedzenia Komisji. 

- Marian Waliszewski - zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii ze Wspólnego 

Posiedzenia Komisji /opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawek do uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

zagospodarowania i odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie gminy Ostrów Wielkopolski. W § 1 pkt 2 po słowach zużyte opony 

wpisać ,,z zastrzeżeniem §1 ust. 4", po słowach określona wpisać ,,w dziale II regulaminu 



utrzymania czystości".  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Izabela Banach, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Zenon Janas, Stefania 

Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł Małuszek, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Piotr Śniegowski 

 

Głosowano w sprawie: 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie zagospodarowania i odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości położonych na terenie gminy Ostrów 

Wielkopolski wraz z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Izabela Banach, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Zenon Janas, Stefania 

Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł Małuszek, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Piotr Śniegowski 

Uchwała nr XV/146/2020 

 

3. Określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Ostrów Wielkopolski na rok szkolny 

2019/2020. 

- Henryk Kwiecień – przekazał, że projekt uchwały jest Radnym znany, po czym otworzył 

dyskusję w tym punkcie obrad: 

W dyskusji wzięli udział: 

- Antoni Hadryś – zgłosił autopoprawkę do omawianej uchwały - w §1 podpunkt 1) było ,,olej 

napędowy – 4,79 zł za litr”, a winno być ,,olej napędowy – 4,97 zł za litr”. 

- Henryk Kwiecień – zaproponował przegłosowanie autopoprawki. 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki do uchwały w sprawie określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie 

Ostrów Wielkopolski na rok szkolny 2019/2020. W §1 podpunkt 1) było ,,olej napędowy – 

4,79 zł za litr”, a winno być ,,olej napędowy – 4,97 zł za litr”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Izabela Banach, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Zenon Janas, Stefania 

Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł Małuszek, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Piotr Śniegowski 

 



- Henryk Kwiecień – poprosił Radnego Mariana Waliszewskiego o przedstawienie opinii ze 

Wspólnego Posiedzenia Komisji. 

- Marian Waliszewski - zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii ze Wspólnego 

Posiedzenia Komisji /opinia pozytywna/. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Ostrów Wielkopolski na rok szkolny 

2019/2020 wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Izabela Banach, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Zenon Janas, Stefania 

Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł Małuszek, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Piotr Śniegowski 

Uchwała nr XV/147/2020 

 

4. Ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele 

niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

- Henryk Kwiecień – przekazał, że projekt uchwały jest Radnym znany, po czym otworzył 

dyskusję w tym punkcie obrad: 

W dyskusji wzięli udział: 

- Antoni Hadryś – zgłosił autopoprawkę - W § 3 ust. 3 dodać na końcu zapis ,, za 1m2”, w §6 

dodać na końcu zapis ,,/Dz. Urzęd. Woj. Wielkopolskiego z 2004 r., Nr 102, poz. 2050/”. 

- Henryk Kwiecień – zaproponował przegłosowanie autopoprawki. 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawek w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. W § 

3 ust. 3 dodać na końcu zapis ,, za 1m2”, w §6 dodać na końcu zapis ,,/Dz. Urzęd. Woj. 

Wielkopolskiego z 2004 r., Nr 102, poz. 2050/”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Izabela Banach, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Zenon Janas, Stefania 

Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł Małuszek, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Piotr Śniegowski 

 

- Henryk Kwiecień – poprosił Radnego Mariana Waliszewskiego o przedstawienie opinii ze 

Wspólnego Posiedzenia Komisji. 

- Marian Waliszewski - zabrał głos w sprawie przedstawienia opinii ze Wspólnego 

Posiedzenia Komisji /opinia pozytywna/. 

 

 



Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na cele 

niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu wraz z 

autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ryszard Adamek, Izabela Banach, Rafał Dolata, Agnieszka Głowacka, Zenon Janas, Stefania 

Kątna, Edyta Kubiak, Henryk Kwiecień, Paweł Małuszek, Ryszard Ryfa, Michał Szymoniak, 

Marian Waliszewski 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Mierzwicka, Monika Orzechowska, Piotr Śniegowski 

Uchwała nr XV/148/2020 

 

V Wolne głosy i wnioski. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Henryk Kwiecień – poinformował, że od ostatniej sesji nikt nie złożył interpelacji oraz 

zapytań. Następnie zabrał głos w sprawie korespondencji, która wpłynęła do Biura Rady 

Gminy – wpłynęła petycja mieszkańców Gorzyc Wielkich w sprawie przejazdu kolejowego 

na odcinku drogi przy ul. Leśnej w Gorzycach Wielkich, działka nr 60.  

- Paweł Małuszek – ponowił swoje pytanie, które zadał na wczorajszym posiedzeniu komisji - 

,,Czy rzeczywiście jest tak, że z programu ,,Umiem pływać” dzieci uczęszczające do szkół 

niepublicznych nie będą korzystać z dofinansowania?”  

- Antoni Hadryś – odpowiedział, że od dwóch lat z tego programu połowa jest finansowana 

przez Ministerstwo, a połowę finansuje organ prowadzący. Mogły z tego korzystać również 

dzieci ze Stowarzyszenia, ale wtedy Stowarzyszenie, jako organ prowadzący musiało połowę 

zapłacić. Następnie odniósł się do petycji, jaka wpłynęła do Urzędu w sprawie przejazdu 

kolejowego na odcinku drogi przy ul. Leśnej w Gorzycach Wielkich, działka nr 60.  

-Maria Pawlak – zabrała głos w sprawie organizowanej Kolacji Charytatywnej dla Małgosi – 

chorej pracownicy Stowarzyszenia w Słaborowicach. 

- Henryk Kwiecień - w imieniu Prezesa PSL-u oraz sołtysa wsi Wtórek zaprosił wszystkich 

zainteresowanych na spotkanie zielonej koniczynki na salę do Wtórku, na godz. 17.  

 

 VI Zakończenie i zamknięcie obrad.  

- Henryk Kwiecień -,,W związku z tym, że nie ma chętnych do dyskusji, przystępujemy Kochani 

Państwo do punktu 6 to jest zakończenie i zamkniecie obrad. Dziękuję wszystkim za przybycie, 

dziękuję i dobranoc”. 

        Wiceprzewodniczący  

Rady Gminy Ostrów Wielkopolski 

        -Henryk Kwiecień- 

Przygotowała: Joanna Dobras

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


